

Title (en)

Device for fastening a plate.

Title (de)

Schildbefestigung.

Title (fr)

Mécanisme pour fixer une plaque.

Publication

EP 0484594 A1 19920513 (DE)

Application

EP 90125148 A 19901221

Priority

DE 9015153 U 19901103

Abstract (en)

For the fastening of fitting plates, roses and the like in particular, the invention provides a cap-like plate (10) having a bevelled edge (14) which engages over a baseplate (20). It has, on at least two mutually opposed circumferential portions (26), spring-web catches (28) which interact non-positively with countercatches (18) on the inner face (16) of the edge of the attached plate (10). The catches (28) of the baseplate (20) are downwardly directed bending bars which are in one piece with the latter and which extend especially parallel to the baseplate underside and form barbs for the countercatches (18). Like these, they are profiled to project on the engagement faces, especially are sawtooth-like. The baseplate (20) forms, together with its catches (28), a zinc die-casting. The plate (10) is a sheet-metal body which is in one piece with the countercatches (18) and which can, for example, be stamped by means of a blanking die. During deep-drawing, the countercatches (18) acquire upwardly directed top edges projecting from the inner face (16) of the edge. <IMAGE>

Abstract (de)

Zur Befestigung namentlich von Beschlagschildern, Rosetten u.dgl. sieht die Erfindung ein kappenähnliches Schild (10) mit abgekantetem Rand (14) vor, der eine Unterplatte (20) übergreift. Sie hat an zumindest zwei einander gegenüberliegenden Umfangsabschnitten (26) Federsteg-Rosten (28), die mit Gegenrasten (18) an der Rand-Innenfläche (16) des aufgesteckten Schildes (10) kraftschlüssig zusammenwirken. Die Rosten (28) der Unterplatte (20) sind mit ihr einstückige, abwärts gerichtete Biegebalken, die insbesondere parallel zur Platten-Unterseite verlaufen und für die Gegenrasten (18) Widerhaken bilden. Ebenso wie diese sind sie an den Eingriffsflächen vorspringend profiliert, insbesondere sägezahnähnlich. Die Unterplatte (20) bildet samt ihren Rosten (28) ein Zink-Druckguß-Stück. Das Schild (10) ist ein mit den Gegenrasten (18) einstückiger Blechkörper, der z.B. mittels Platinenschnitt geprägt sein kann. Beim Tiefziehen erhalten die Gegenrasten (18) von der Rand-Innenfläche (16) abstehende, aufwärts gerichtete Oberkanten. <IMAGE>

IPC 1-7

E05B 3/06

IPC 8 full level

E05B 3/06 (2006.01); **E05B 15/02** (2006.01)

CPC (source: EP)

E05B 15/02 (2013.01)

Citation (search report)

- [A] DE 2116489 A1 19721012
- [A] GB 2223533 A 19900411 - WILKE HEINRICH HEWI GMBH [DE]
- [A] GB 2182382 A 19870513 - SECURISTYLE LTD
- [AD] DE 1971389 U 19671026 - WESTFAELISCHES METALLWERK [DE]

Cited by

EP1108838A3; US5566996A; CN112005066A; US2013276491A1; DE4315361C1; GB2278877A; EP0606878A1; DE10318275A1; DE10318275B4; FR2826686A1; DE202009005997U1; EP0918123A2; WO2014127399A1; US10794091B2; EP2366851A2; DE102010012220A1

Designated contracting state (EPC)

AT BE CH DE FR GB IT LI NL

DOCDB simple family (publication)

EP 0484594 A1 19920513; EP 0484594 B1 19950308; AT E119614 T1 19950315; DE 59008675 D1 19950413; DE 9015153 U1 19910214

DOCDB simple family (application)

EP 90125148 A 19901221; AT 90125148 T 19901221; DE 59008675 T 19901221; DE 9015153 U 19901103